
Camera’s in de gemeente Heerenveen
Naar aanleiding van berichtgeving van de NOS op dinsdag 8 februari jl. en in navolging 
van de technische vragen van FNP met ID 152 stelt D66 enkele aanvullende vragen 
betreffende camera’s in de openbare ruimte en gemeentelijke gebouwen. 

1. In de berichtgeving is aangegeven dat bij alle gemeentes navraag is gedaan over de 
door hen gebruikte camera’s . Is ook onze gemeente benaderd? Zo ja, kunt u het door u 
gegeven antwoord met ons delen. Zo nee, kunt u als nog nagaan of deze camera’s door 
u in gebruik zijn en aangeven: 

a. Waar deze camera’s in de gemeente staan?
b. Wie toegang heeft tot de gegevens
c. Op welke tijden de camera’s operationeel zijn
d. De bewaartermijn van de gefilmde gegevens?
e. welke maatregelen er zijn genomen opdat de gegevens niet in handen van 
onbevoegde derden vallen.

Antwoord
Onze gemeente is ook benaderd door de pers m.b.t. cameratoezicht. Hieronder vindt u 
de vragen en gegeven antwoorden:

1.            Het huidige aantal van beveiligingscamera’s en ANPR-camera’s in uw    
gemeente
In het centrum van Heerenveen hangen zes camera’s. 
De ANPR-camera’s zijn van de politie. Voor meer informatie over deze camera’s 
verwijzen wij u naar de politie.
Daarnaast heeft de Ondernemerskring Heerenveen (OKH) op bedrijventerrein 
Heerenveen-Noord een aantal camera’s geplaatst. Voor meer informatie over deze 
camera’s verwijzen wij u naar de OKH.
2.            De namen van de straten die door deze camera’s worden vastgelegd 
(n.b. locatie en indien mogelijk welke kant er op gefilmd wordt)
De camera’s in het centrumgebied zijn geplaatst op:
- Hoek Lindegracht/Nieuwstraat;
- Kruising Nieuwstraat/Kerkstraat;
- Oude Koemarkt;
- Overkluizing (tussen de Dracht en de Vleesmarkt);
- Hoek Gedempte Molenwijk/Breedpad;
- Gemeenteplein.
De camera’s hebben allemaal een basisuitgangspunt en zijn 360 graden draaibaar.
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3.            Hoeveel dagen in het jaar deze camera’s actief worden geraadpleegd 
Het is niet te zeggen hoeveel dagen in het jaar deze camera’s actief worden 
geraadpleegd omdat de camera’s in het centrum normaal gesproken geen beelden 
registeren en opnemen. In het geval er signalen zijn van onrust dan wel eventuele 
verstoring van de openbare orde kunnen de camera’s – na overleg met het Openbaar 
Ministerie – door de politie worden aangezet.
4.            Hoeveel dagen/uren in het jaar deze camera’s aan staan
Zie hiervoor het antwoord op vraag 3.
5.            Merk camera’s
De camera’s in het centrum zijn van het merk: ‘Axis’.

Daarnaast hebben wij ook nog camera’s in en rondom ons gemeentehuis hangen. Deze 
camera’s zijn van het Duitse merk: ‘Mobotix’ en nemen 24 uur per dag op. 
Bewaartermijn van de gefilmde gegevens zijn 7 dagen. Alleen ICT-medewerkers en 
bodes hebben toegang tot deze gegevens. Om toegang te krijgen is een wachtwoord 
nodig. 
Het camerasysteem werkt op een separaat/standalone netwerk. Op dit netwerk is een 
NAS aangesloten (Network-attached storage) waar de camera’s de beelden op opslaan. 
Deze NAS is alléén toegankelijk door in te loggen op een PC die hier speciaal voor 
ingericht is en die ook alleen aan dit separate netwerk gekoppeld is. Hierdoor is het dus 
niet mogelijk om van buitenaf de beelden te kunnen bereiken.

2.Is het college met D66 eens dat in het licht van de risico’s op spionage en 
mensenrechtenschendingen, de gemeente geen gebruik zou moeten maken van camera’s  
van fabrikanten uit landen waarvan bekend is dat daar gefabriceerde camera’s 
omstreden zijn vanwege zorgen over mogelijke spionage via een “achterdeurtje in de 
software” en mensenrechtenschendingen? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:
Ook wij zijn van mening dat het gebruik van gemeentecamera’s niet tot 
veiligheidsproblemen en/of mensenrechtenschendingen mag leiden in onze gemeente. 

3. Welke mogelijkheden ziet het college om camera’s uit landen zoals genoemd in vraag 
2 te weren in de openbare ruimte en in de gemeentelijke panden? Te denken valt aan  
mensenrechtenschending als uitsluitingsgrond bij aanbestedingen.

Antwoord:
Als gemeente moeten wij ons ervan bewust zijn dat het gebruik van camera’s 
veiligheidsrisico’s met zich mee kan brengen. Dit geldt voor camera’s die in elk 
willekeurig land worden geproduceerd.

Wij zien mogelijkheden om eisen te stellen aan de veiligheid van de camera’s ten tijde 
van het aanbestedingsproces. Denk hierbij aan verplichte VCA en ISO- certificeringen. 
Het doel van de VCA is dat organisaties de risico’s omtrent onder andere de veiligheid 
zoveel mogelijk beperkt. Wanneer een organisatie ISO gecertificeerd is, wil dat zeggen 
dat er voor 100% voldaan wordt aan alle eisen van de betreffende internationale norm.



Daarnaast wordt bij de aanschaf van een ICT-dienst of ICT-product een risicoanalyse 
uitgevoerd. In deze risicoanalyse wordt samen met de privacy-officer en Chief 
Information Security Officer (CISO) gekeken naar de eventuele risico’s van de dienst of 
het product. Indien de risico’s te groot zijn en maatregelen deze risico’s niet naar aan 
aanvaardbaar niveau kunnen brengen, neemt de gemeente een dergelijke ICT-dienst of 
ICT-product niet in gebruik.


